
Gymnázium J. A. Raymana, Mudroňova 20, Prešov 081 93 

 

 

 

 

 

 

Mohol som dosiahnuť viac 
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Školský rok: 2013/2014 



Mohol so  dosiah uť viac 

Nádej ý ju ior Marti  Ištoňa rozpráva o svojich začiatkoch, 
doterajších úspechoch a to , čo šach pri iesol do jeho života 

      Sede ásťroč ý Prešovča  Marti  Ištoňa patrí k ajtale tova ejší  hráčo  a 
Slovensku. Len nedávno sa vrátil z Majstrovstiev Slove skej repu lik  ládeže no aj napriek 

to u, že sa a edailový h priečka h eu iest il, s e sa ho rozhodli v spovedať.

 

Ako sa začala tvoja 
ša hová kariéra? 

Spomínam si nato len 

at e. Začal so  už 
v predškolsko  veku, keď 
som hrával so svojim dnes 

už e ohý  strýko  
Jarom. Vtedy to bolo len 

také poťahova ie. 
V časo h, keď už so  

avštevoval školu, so  
hrával doma s bratom. 

Te  však oje her é 
túž  edokázal ukojiť 
a tak a rodičia prihlásili 

a ša hový krúžok. Viedol 
ho terajší riaditeľ škol  
Fra tišek Iľkovič. Videl vo 

e veľký tale t 
a čoskoro s e už rázdili 
okresné prebory. Po 

ešťast o  i ide te 
prevzal krúžok Da iel 
Rybánsky, jeden 

z ajväčší h tale tov a 
prelome 20. a 21. 

storočia. S ním som 

eskôr začal ávať 
súkromné tréningy. Jemu 

vďačí  za to, že so  to 
dotiahol tak vysoko. 

Momentálne nemám 

trénera a pracujem na 

sebe sám. 

 

 

Prečo práve ša h? 

Do rá otázka. Keď so  
ol dieťa, avštevoval 

som psychológa, ktorý mi 

ša h odporúčal. Tiež so  
mal rád matematiku a to 

spolu do seba nejak 

zapadalo. Ša h rozvíja 
ľudskú kreativitu, 
fantáziu, zlepšuje pa äť 
a celkovo je výbornou 

gymnastikou mozgu. 

Okre  toho a vžd  via  
avilo pra ovať hlavou 

ako rukami. 

Doterajší ajväčší 
úspech?  

Určite je to titul ajstra 
Slovenskej republiky  

 

do 14 rokov z roku 2011. 

Tur aj so  vted  začal 
prehrou, no vzchopil som 

sa a v závere som bral 

aj e ejší kov. Ďalší  
pamätným úspechom by 

ohlo ť víťazstvo a 
turnaji V4 z roku 2012. 

Hovoríš, že si sa stal 
majstrom. Postúpil si 

vďaka to u a ejakú 
edzi árod ú súťaž? 

Á o, ešte v tom roku som 

sa zúčast il Majstrovstiev 

sveta, ktoré sa konali 

v Brazílii. Pre ňa je to 
zatiaľ ajväčší zážitok. 

Hrávaš aj súťaže 
družstiev ? Ak á o, za 
aký klub? 

Túto sezónu som hral 

všetk  lig  od . až po tú 
ajv ššiu – extraligu. 

Takáto v ťaže osť a 
zrejme unavila a to sa 

prejavilo aj na 

výsledkoch. Extraligu som 

hral za Starú Ľu ovňu, 
ostat é súťaže za ŠK 
Sabinov. 

 

 



Marti  a dôležito  zápase TJ Slávia Koši e „A“ – ŠO ŠKM Stará 
Ľu ovňa, ktorý aj vďaka e u sko čil v prospe h Ľu ov e 

autor: SŠZ 

Za Ľu ovňu a ŠK 
Sabinov? Nie si náhodou 

Prešovča ? 

Isteže so . Pro lé  
s Prešovo  je taký, že 

e á družstva i 
o sade é v ššie súťaže 
a tým pádom mladí hráči 

e ajú toľko príležitostí 
ako v i ý h družstvá h. 
Čo sa týka Ľu ov e – 

v e tralige sa ťažko hľadá 
už le  klu  prislú hajú i 
vý hodu. Bol so  rád, že 
som sa po známosti 

dostal na súpisku a mohol 

si zahrať ajv ššiu 
slove skú súťaž. 

Práve si sa vrátil 

z Majstrovstiev 

Slovenska kde si bol 

tohto roku v kategórii do 

18 rokov. Ako hod otíš 
svoje vystúpenie? 

Ne ôže  povedať, že  
so  hral až tak straš e. 
No výsledok je určite 
skla a í . Každý takýto 
tur aj človeku le  
ukazuje, koľko toho ešte 

ôže zlepšiť. Teším sa na 

aj ližší tur aj, určite si 
ude  h ieť apraviť 
huť. 

V poslednom roku si na 

i dividuál y h súťažia h 
veľa edailí ežal. V čo  
vidíš pro lé ? 

Sa ozrej e, že ejde žať 
stále . Je viacero 

faktorov, ktoré nato 

vplývajú. Jed ý  je určite 
prechod na stred ú školu. 
Je to predsa väčšia  

ps hi ká, ale aj časová 
záťaž. V oso o  živote 
tiež ešlo všetko podľa 
mojich predstáv. 

Najväčšiu zásluhu v tom 

však á edostatoč ý 
tréning a príprava na 

turnaje. V niektorých 

momentoch som neurobil 

pre úspech maximum. Za 

posledné 2 roky som toho 

ohol dosiah uť určite 
viac, ak by som na sebe 

tvrdo pracoval. Ale 

eľutuje  to. 

Ša histi sú verej osťou 
v í a í ako čudá i, ktorí 
sú často uzavretí do 
seba. Je to pravda? 

Ľudia často porov ávajú 
ša histov s autistami. 

Myslí  že v každo  
odvetví, či už  to ol 
fut al ale o iečo i é   

 

sa ašli aj takí, o žije e 
v . storočí. Ľudia, ktorí 
hrávajú ša h  d es, sú 
spoloče skí ako aj i h 
roves í i, ktorí ša h  
nehrávajú. 

Máš a leto ejaké plá y 
spoje é so ša ho ? 

V júni so  al estovať 
na 3 mesiace do USA, no 

keďže sa to áhle ruší, tak 
zatiaľ evie . 
S kamarátom z Koší  s e 
sa bavili o to , že  s e 

ohli uskutoč iť ša hové 
tur é po Česku. Chodili  
sme z turnaja na turnaj 

a užívali si prázd i . 
Všetko je však v štádiu 

dohadovania a čas ešte 
le  ukáže. 

  
Jozef Mrkvička, Prešov 

 


